
Referat Bestyrelsesmøde torsdag den 16. november 2023 kl. 17:00 via 
MS TEAMS  
  
Deltagere:   
Torsten Danielsson  TD Formand   
Jan Bemmann  JB Kasserer  

Tage Lauridsen  TL 1. næstformand  

Klaus Hansen  TL 1.næstformand  
Jan Mortensen  JM Turneringsudvalgsformand  

Marianne Mortensen  MM Ungdom  
Dorthe Lauridsen  DL Keglebillard  
Thomas Jæger  TJ 5-Kegler  
Thomas Bøgeskov  TB Snooker  
Rune Kampe   RK Sekretariatsleder  

  
  
   
  
Fraværende: Lars Olsen og Rene Hendriksen  
  
  

1. Velkomst og validering  
2. Godkendelse af referat af sidste bestyrelsesmøde - se vedhæng  
3. Økonomi - opdatering per 31.oktober - fremsendes inden mødet  
4. BUDGET 2024 - forelæggelse til godkendelse  
5. Skomar Champ   
6. DIF DM Ugen 2024 og jubilæum   
7. Digitalisering - opstart på projektet   
8. Udvalgsopdatering  
9. Bordet rundt max. 5 min per bestyrelsesmedlem   
10. Meddelelser  
11. Eventuelt  

  
Ad. punkt 1  
TD bød velkommen og konstaterede, at mødet var juridisk gyldigt.   
  
  
Ad. punkt 2  
Referatet fra bestyrelsesmødet den 5. august 2023 blev godkendt uden bemærkninger.  
  
  
Ad. punkt 3  
JB opdaterede på den økonomiske balance til orientering:   

• Til dato har vi et overskud på 388.000 kr., og prognosen siger 160.000 mere i indtægt 
inden årsskiftet. Der estimeres med et underskud på 100.000 kr. modregnet lønninger 
og afskrivning på bilen, når regnskabsåret slutter 31. december 2023, hvilket er 
eksklusiv SKOMAR CHAMP, da resultatet ikke kendes før turneringen, er afholdt  

  
  
 



Ad. punkt 4  
TD informerede om nedskæringer til internationale turneringer over en bred kam og vigtigheden i, 
at midlerne bruges med et langsigtet øjemed - dvs. mere fokus på dygtiggørelse med instruktion, 
mentaltræning og samlinger.  
  
  
Ad. punkt 5  
RK gav en kort opdatering på planlægningen af SKOMAR CHAMP: 
 

• Tour de Plakat kører med ruter over hele landet – og vi glæder os over den gode 
involvering i miljøet. KBH er fuldt ud dækket med ca.150 steder. Og i seneste version 3.0, 
kom plakaterne rundt i hele landet - opslagene blev delt i mere end 100 grupper og fik rigtig 
god respons 
  

• Status på tilmeldinger er i skrivende stund 218 tilmeldte á 400 kr. i indskud, hvor mange er 
nye navne på tilmeldingslisten. Der skal laves noget opsøgende arbejde for at komme 
tættere på målet med 300 deltagere 

 

• Den 27. november kl. 18.00 afholder Eventeudvalget planlægningsmøde i Frihedens 
Idrætscenter – der skal mange praktiske gøremål og detaljer på plads  

 

• SKOMAR CHAMP – THE OPEN løber af stablen i Frihedens Idrætscenters teatersal, hvor 
5 borde stilles op af Søren Søgaard samt et bord ude i foyeren for ekstra blikfang og 
stemning. TV2 Sport kigger forbi og laver interviews med udvalgte spillere samt laver små 
sekvenser til teasere 

 

• SKOMAR CHAMP – FINAL 16 afholdes i Pakhus 11 ti dage efter kvalifikationen  
  
Alt i alt går det godt med planlægningen, men tiden går stærkt, og vi har to events ”back to back”.  
  
TD sagde, at TV 2 Sport overvejer at udvide sendetiden fra 10 til 15 timer.  
  
  
Ad. Punkt 6  
TD opdaterede på planlægningen til DM-ugen:  

• TD skal se messecenteret, ishockeyhallen og idrætscenteret den 5. december i Herning  
 

• I januar nedsættes et eventudvalg – vi har ikke resurser til at arbejde på så mange events 
på en gang  

 

• Det vil maksimalt være muligt at deltage i to discipliner under DM ugen  
  
  
  
Ad. punkt 7  
TD sagde, at der blev afholdt møde med DIF’s digitaliseringsudvalg, hvor rammerne for et behov 
blev drøftet. Den 10. december afholdes næste møde - der skal brainstormes henblik på 
opsamling og et tredje møde den 14. januar. Tidslinjen på projektet estimeres at være fra et halvt 
år og helt op til halvandet år.  
  
  
  



 
 
Ad. punkt 8  
Efter flere udskiftninger består Caramboleudvalget af Bo Faaborg Christensen, Albertslund BC og  
Claus Petersen ABK 31.  
  
  
  
Ad. punkt 9  
  
Bordet rundt:  
  
Snooker – Thomas Bøgeskov  
TB informerede om lancering af et nyt breddetiltag med afsæt i tours (uden deltagelse af 
ranglistens top 16). På trods af udfordringer med reglementet ift. seedning tillader vi os at kalde det 
nye tiltag for en succes, alene pga. 25% af de tilmeldte var nye navne på ranglisten.  
  
TB nævnte også andre nye tiltag og ting på tegnebrættet:  
  

• Geografisk opdelt kvalifikation øst og vest (testes ved Grand Prix 3 i januar)  
• Optimering af delvisionsplanen  
• Medaljer til alle turneringer  
• Mere aktivitet på SoMe  
• Kontakt til flere klubber – evt. tilbud til klubber med kun et bord  
• Optimering af ranglisten – mere retningsgivende ift. niveauet, kontra mindre hensyn 
til aktivitetsniveauet  

  
5-Kegler – Thomas Jæger  
TJ roste værterne fra Østrig for et vellykket VM samt de danske spillere for et kanongodt 
sammenhold, hvilket smittede af på niveauet. 1. Holdet fik en flot VM-bronzemedalje med hjem. TJ 
nævnte yderligere at:  
  

• Fremgang blandt deltagerantallet i tours og regionsturneringer: 60 i tours og 74 til 
regionsturneringer  
• For at komme mere bredt ud overvejer vi et træningsudvalg. De nye mangler viden 
om regler og de nemmeste systemer  

Udvalget er glade for, at vi bliver 16 spillere til med DM i Herning under DM-ugen - og ikke 
12  

  
JM havde en kommentar til, at værter/klubber til tours annonceres alt for sent.  
 

  
Keglebillard – Dorthe Lauridsen  
DL sagde, at der arbejdes på følgende:  
  

• Planlægning af Billardklubbens Uge i uge 12 – plakater sendes ud til de klubber, som 
melder sig til (DDBU giver tilskud på 300 kr. til snacks, kaffe etc.)  
 
• Klubinstruktøruddannelsen med Jimmy Lauridsen fortsætter fra det nye år – målet er 
en instruktør i hver klub (eller minimum en i naboklubben)  

 
• Instruktion for kvinder er på tegnebrættet 

 



• Et oplæg til en rekrutteringskampagne er lavet med fokus på mere bevågenhed for 
Keglebillard  

 

 
Turneringsudvalget – Jan Mortensen  
JM meddelte at Jørgen Petersen er ny sponsor for Tenax Double. Turneringen skifter navn til 
Jørgen Petersen Cup. 140 hold er tilmeldt d.d., hvilket er 13 hold mere end sidste år.  
 

• Tilmelding til Søgaard Cup i Keglebillard og 3-Bande Carambole er åbnet og 
skæringsdato er den 10. december 
  
• Lange afstande mistænkes at være grunden til de mange afbud til individuelle 
turneringer. En løsning med en senere totalseedning forventes at blive drøftet ved 
næste TU-møde  

  
  
  
  
  
Ad. punkt 10  
TD meddelte følgende:  
  

• DDBU skriver ny sponsoraftale med Søren Søgaard A/S  
 
• DDBU byder muligvis ind på det næste store samlede EM for alle carambole-
disciplinerne, som er datolagt i 2026 (hvis de økonomiske rammer falder på plads). 
Ansøgningsfristen er den 29. februar 2024  
 
• Copenhagen Pool & Snooker House flytter adresse efter årsskiftet, hvor stedet lukker 
et par måneder med ombygning  

 
• Følgende steder er arrangører til Nordiske Mesterskaber i 2024: Sharks i Aarhus 
(Pool), Copenhagen Pool & Snooker House (Snooker) og 3-Bande Carambole mangler 
arrangørklub. Alle NM’er forventes at blive afholdt i august 2024  

 
• Forretningsudvalget har valgt 3 interne og 3 eksterne kandidater til jobsamtaler ud af 
puljen på 65 ansøgninger til stillingen som kontormedarbejder. Der forventes en 
afgørelse seneste den 1. december med jobstart for den nye medarbejder i januar 
2024  

 
• Der arbejdes på to pilotprojekter under det boligsociale projekt, hvor Lasse Højstrup 
er ansat som konsulent. Ideen er at tiltrække nye målgrupper til de udvalgte klubber. De 
to cases løber af stablen i Beder og Elstedhøj med afslutning den 31. december 2023  

  
  
 Punkt 11  
  
Der var intet til debat under eventuelt.  
  
  
Mødet sluttede kl. 18.51  
Referent Rune Kampe  


